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Rabasovka 5/23 
 

 
 

 

 

Exkurze 9. ročníků do Památníku Terezín  

     
          

    Dne 9. května se vypravilo 49 žáků z devátých 

ročníků v doprovodu dvou pedagogů na 

plánovanou exkurzi do Terezína. Úderem osmé 

hodiny všichni nasedli do autobusu a za necelou 

hodinu jsme dorazili na místo. Naší první zastávkou 

bylo Muzeum ghetta v samém centru Terezína. 

Žáci si zde mohli prohlédnout bohatou expozici 

zaměřenou na pozůstalost židovských obyvatel 

internovaných do terezínského ghetta v období 

1941 – 1945, např. předměty denní potřeby, dětské 

hračky, malované obrázky, fotografie, legitimace, 

zavazadla a další. Všude kolem návštěvníky 

obklopovali přehledné a výmluvné obrazové 

materiály, např. mapy koncentračních táborů, 

dobové letáky či německé vyhlášky. Po prohlídce 

jsme ještě zhlédli v muzejním kinosále půlhodinový 

film o dějinách města Terezín.    

        Druhou zastávkou byla Magdeburská 

kasárna nedaleko muzea, kde bylo celé jedno 

patro věnované tvorbě umělců židovského 

původu během Protektorátu Čechy a Morava, 

právě v terezínském ghettu. Jednotlivé expozice 

byly rozděleny do tematických celků – hudba, 

divadlo, film, výtvarné umění a literatura. 

Pozornost návštěvníka upoutala rekonstrukce 

hromadného vězeňského ubytování v jedné 

z místností.    

 

 
 
Co v tomto čísle naleznete : 

•  Exkurze 9. ročníků do Terezína 
•  Beseda s ilustrátorkou 
•  Den Země 
• Projektový den s Bovýskem 
• Bylinková zahrádka 
• Návštěva z Pegnitz 
• Klub mladého diváka 
• Městské slavnosti 
• Praktické výrobky 
• Orli na válečném nebi 
• Vystoupení na náměstí 
• Matematický klokan 
• Slohové práce 9. ročníku 
• 5. B v muzeu 
• Květen v prvouce 
• Exkurze 5. A v NKT Kladno 
• Devítky na hvězdárně 
• Atletická miniolympiáda 
• Krajské finále OVOV 
• Pohár rozhlasu 
• Krajské finále McDonald´s Cup 
• Krajské finále ve vybíjené 

 

A co nás čeká v příštím 

čísle : 
• Závěr školního roku 

• Zájezd devítek do Itálie 

       Redakční rada : 
          Ing. Vladislav Korf 

          Mgr. Naďa Drudíková 

            Ing. Anna Vaníčková 

       prijmeni@3zsslany.cz 

mailto:prijmeni@3zsslany.cz
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          Po menším občerstvení ve zdejší cukrárně, pekárně nebo ve stáncích 

rychlého občerstvení, žáky čekal poslední cíl a závěr celé exkurze – Malá 

pevnost, bývalá věznice pražského gestapa. Zde jsme byli rozděleni na dvě 

skupiny, jichž se ujali zkušení průvodci. Strach a úzkost byly všudypřítomné, 

kamkoliv jsme vkročili. Prošli jsme si kanceláře dozorců, samotky, propojovací 

chodbu pevnosti, marodku, dezinfekční místnost i popraviště. Všichni jsme 

pečlivě poslouchali, nemohli jsme věřit tomu, co slyšíme a nejednou nám 

přeběhl mráz po zádech. S těmito dojmy jsme nastoupili do autobusu na 

cestu zpět do Slaného.    

 

 

  
 
Mgr. Šárka Slavíková  
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Druháci na besedě s ilustrátorkou dětských knížek 
 

         Na úterý 9. května jsme se všichni druháci moc těšili. Čekala nás totiž 

beseda s ilustrátorkou dětských knížek paní, Anetou Žabkovou. Spoustu jejich 

knížek máme nejenom doma ale samozřejmě i v naší knihovně. Podílela se 

na knížkách Botička, Kanálníčci, Srabáček, Mylišáci, Rok v lese, Farma a 

mnoha dalších, a dokonce ilustruje i dětské časopisy např. Puntík.   

         Aneta Žabková nás provedla mnoha knížkami a ilustracemi a my tak 

měli možnost dozvědět se, že se v nich vlastně občas objevuje i její rodina, 

manžel i její dvě děti. Dokonce se i ona sama někdy ztvární, třeba jako 

maminka s kočárkem. Přinesla nám ukázat i loutku z její knížky Botička. Byl to 

jabloňový skřítek Jablonín. Prozradila nám, že ho vytvořila její moc šikovná 

sestra. Poslouchali jsme jedním dechem. Jablonína jsme měli mimochodem i 

možnost nejenom pohladit a potěšit se s ním, ale dokonce ho nakreslit. 

Aneta Žabková nás všechny moc pochválila, protože jsme si dali opravdu 

moc záležet.    

        Hodina utekla jako voda a nám se vážně vůbec nechtělo loučit. V tu 

chvíli jsme všichni snili o tak krásném povolání jako je ilustrátor nebo 

ilustrátorka. Ještě několik přestávek po besedě jsme si stále zkoušeli znovu a 

znovu kreslit Jablonína, tak moc se nám beseda a Aneta Žabková líbila.    
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            Mgr. Stanislava Trousilová  

     
 

         Den Země  
Koncem dubna slavíme       

Den Země. Co na tom, že 

byl v sobotu 22.  

  Zkoušíme v každé hodině 

vypracovat nějaké cvičení. 

V hodině slohu jsme psali 

dopis Matičce Zemi.   
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                                                                                                                          Žáci 3.D a Mgr. Naďa Drudíková  

 

 

 

 

 

Projektový den s Bovýskem – ochutnávka mléčných 

výrobků  
 

V rámci doprovodného vzdělávacího opatření projektů „Ovoce a 

zelenina do škol“ a „Mléko do škol“ proběhla ochutnávka mléčných 

výrobků. Každá třída obdržela bedýnku mléčných výrobků (Žervé s příchutí 

kapie, Žervé s příchutí pažitky, Plátkový sýr Kralevic a Plátkový sýr Šuhaj), 

které v rámci běžných závozů nedostávají.   

My v 5. C jsme si připravili sýrový talíř. K tomu ochutnali oba druhy žervé, 

někdo jen tak na lžičce, nebo na kousku pečiva. Celou ochutnávkou nás 

ve videu provázel Bovýsek. Všem moc chutnalo.   
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           Ochutnávka   
 

Ve škole jsme ochutnali  

žervé a kus sýra  

a ten jeden Kralevic  

to Vám byla síla. 

 

 

 

Žervé a pak chleba  

to však žádná věda.  

Teď už jenom dobrou chuť  

a ovšem i „Zdravý buď!“  

Sýr je plný zdravých látek,   

další si dej třeba v pátek.   

 

                 Klárka Vaňková (5.C) 

 

 

      

   Ing. Anna Vaníčková 
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Bylinková zahrádka  

          Na podzim se třída 3.D účastnila projektu 20 000 pro školy. Sice 

nevyhrála, spolužáci jí určili až druhé místo, ale paní ředitelka rozhodla, že 

stojí za to do projektu investovat.  

         Zahradníci v Lotouši nám přes zimu vypěstovali krásné bylinky, pan 

Vávra před školou z kusu trávníku vyhrabal hlínu i se stavební sutí, navezl 

čerstvou ornici. A my se ve čtvrtek 25.5 odpoledne a v pátek během 4. 

vyučovací hodiny pustili do práce. Přidali jsme vyhnojený substrát, natáhli 

fólii a zasadili spoustu krásných kytiček. Zalili jsme je a v pátek ještě přidali 

mulčovací kůru.   

        Moc věříme, že naše okolí se bude ze záhonku radovat stejně jako my a 

nikdo nám naši práci nebude ničit.  

       Děkujeme všem, kdo nám s realizací pomohl.  
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                              Žáci 3.D  

 

 

 

 

Návštěva z Pegnitz  

          Po covidové pauze nás navštívily kolegyně z německé partnerské 

školy a zároveň s námi prožily městské slavnosti. Během této návštěvy jsme 

společně naplánovali výměnný jazykově-poznávací pobyt žáků naší školy v 

Pegnitz, který bychom rádi uskutečnili na  podzim příštího školního roku.  
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   Mgr. Kamila Snopová 



Stránka 10 z 34  

Klub mladého diváka  

      V úterý 30. května se opět přátelé divadla vydali do Prahy na poslední 

divadelní představení v tomto školním roce, do Studia Ypsilon.  

      V inscenaci „Varieté Freda A. aneb Chytání větru“ se pouští český 

Sherlock Holmes do pátrání po tom, zda si byl legendární americký zpěvák, 

herec  a tanečník Fred Astaire vědom toho, že jeho rodokmen sahá až do 

České republiky. Toto pátrání bylo především zábavné, plné pěveckých 

vystoupení  s živou swingovou hudbou, tanečních scén i jakýchsi vtipných 

stand upů. Herci  i tanečníci Studia Ypsilon nás provedli životním příběhem 

nejen Freda, ale také jeho taneční partnerky Ginger Rogersové.   

        Bylo to hezké zakončení naší divadelní sezóny a už se těšíme na další 

školní rok, kdy přivítáme zase nové členy z řad dětí 8. a 9. ročníků.   

Ivana Češková 
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Městské slavnosti  

          Jako každý rok účastnila se naše škola 

v hojném počtu sobotního historického 

průvodu. V čele šli Foukáčci a za nimi 

v historických kostýmech husitů nebo 

křižáků děti hlavně z mladších tříd.  

          Na náměstí nás dovedl Jan Žižka a jeho 

přátelé, primasové a hosté z ciziny.  

 

 

 

 

               

 

         Mladší i starší žáci se předvedli v soutěži v přetahování lanem. Naši starší 

žáci a žákyně prokázali neobyčejnou sílu a zdolali své soupeře z ostatních 

škol.           

 

         Všechny děti pak mohly zabojovat o putovní husitský palcát. No, letos 

jsme ho nezískali. Tak příště.       

     

 

 

 

 

                                                                                                          Mgr. Naďa Drudíková 
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Praktické výrobky žáků 8. a 9. ročníků  

         Žáci 8. a 9. ročníků tento školní rok během pracovních činností 

vyráběli mnoho zajímavých a praktických výrobků ze dřeva, kterými by se 

rádi pochlubili.     

1. Věšák na klíčky je nejen velmi praktický, ale zároveň i ozdobí vaši 

předsíň. Přitom není až tak těžké si jej vyrobit.  

  

 

 

 

 

 

 

2. „Ježek“ je jeden z nejtěžších výrobků a používá se jako držák na 

tužky. Žákyně 8.C jeho výrobu zvládly výborně.  

3.  

 

 

3.  Dřevěné krabice - možná vám to zní obyčejně, ale vyrobit ji 

s naprostou přesností není tak lehké, jak se může zdát. Výsledný produkt 

však stojí za to.  
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4. Stojan na mobilní telefon zužitkujete velmi rychle, ať už při 

vyhledávaní či odpočinku. Je to velmi dobrý pomocník pro všechny 

věkové kategorie.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

5. Klíčenka skateboard - nakreslit nebo správně ořezat a ohoblovat 

dřevo je někdy těžší, než se zdá. Finální produkt vám ovšem bude stylově 

zdobit klíče.  
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6. Vlastní výrobek - chlapci 9. tříd dostali za úkol si sami navrhnout 

výrobek. Zpracovali si potřebnou technickou dokumentaci a podle při 

výrobě postupovali. Vznikly nám výrobky jako stolička, dekorační prasátko 

a další.   

 

 

Mgr. Karel Štefl, učitel pracovních činností 

 

9. ročníky na výstavě „Orli na válečném nebi“  

          Již v únoru zahájilo Vlastivědné muzeum ve Slaném výstavu 

s výstižným názvem Orli na válečném nebi, která byla věnovaná originální 

letecké výbavě amerického armádního letectva v období druhé světové 

války, konkrétně v letech 1941 – 1945. Tato sbírka je unikátní v tom, že toto 

obdivuhodné množství exponátů se nachází v soukromém vlastnictví, není 

tedy součástí muzea. Díky tomu, že výstava trvala až do května, mohli jsme 

ji se žáky 9. tříd navštívit za účelem praktického doplnění a oživení hodin 

dějepisu.   

          Při vstupu do výstavní síně jsme se od paní průvodkyně dozvěděli 

základní informace o vzniku výstavy samotné. Následně jsme postupovali 

od jednoho exponátu ke druhému a žasli jsme nad výbavou tehdejších 

amerických pilotů. Byly tu k vidění kompletní vycházkové uniformy, 

vyhřívané letecké kombinézy, ale i brýle, záchranné čluny, slovníky, únikové 
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mapy, vybavení pro případ ztroskotání, fotoaparáty, zbraně, rodinné 

talismany a mnoho dalších věcí.    

          Žáci pečlivě poslouchali, zvláště zbystřili, když se dozvěděli, že během 

druhé světové války byl nad Protektorátem Čechy a Morava poblíž 

slánského letiště sestřelen bombardovací letoun B – 17, z jehož posádky 

téměř nikdo nepřežil.   

 

 

         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Šárka Slavíková  
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Vystoupení na náměstí  

     V pátek 19.5. před vypuknutím městských slavností vystoupili naši žáci na 

pódiu na Masarykově náměstí. Prostor pro navození příjemné atmosféry 

společného setkání dostaly všechny slánské školy a školky.  

     Vystoupení 3. základní školy zahájil flétnový soubor FOUKÁČCI 

pod vedením pí. uč. Martiny Hartmanové a Jitky Sachlové s pásmem 

pohádkových písní. Následně potěšil diváky pěvecký soubor Světlušky, 

který již řadu let vedou paní učitelky Lenka Hamplová a Naďa Drudíková. 

Krásné písničky z pohádek „Lotrando a Zubejda“ , „Tři bratři“, „Tajemství 

staré bambitky“ doprovodila na klávesy paní učitelka Štěpánka Taišlová. 

Máme velikou radost, že naši školu reprezentovali nejen mladší žáci 

a žákyně, ale že si taneční vystoupení připravily skupiny z 8. a 9. tříd.  

     Celé páteční odpoledne bylo velice působivé, máme velikou radost, 

že jsme se takto společně setkali s žáky, rodiči a příznivci naší školy.  
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Mgr. Jitka Sachlová  

 

Velký úspěch malých matematiků  
 
 

        V okresním kole Matematického klokana v kategorii CVRČEK obsadily 

Karolína Skůrová a Viktorie Vinterová (obě z 3.C) krásné 3. místo. 

Děvčatům gratulujeme a děkujeme za skvělou reprezentaci.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

Výsledky školního kola   

V kategorii Cvrček soutěžilo 106 žáků z 2. a 3. tříd.         

Maximální počet bodů je 90.  
 

 
  
  
  
  

                                                          
 
 
 
 
 

  jméno  třída  body  

1.  Skůrová 
Karolína  
Vitnerová 
Viktorie  

3.C  
3.C  

84  

2.   Sýkora Jan 
Antonín  

3.B  73  

3.   Ducháčová 
Lucie  

3.B  68  

4.  Čevona Jan  3.B  67  

5.   Dvořáková 
Eliška  

3.D  65  

6.   Rozenský Jiří  2.D  63  
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 V kategorii Klokánek se zapojilo 128 soutěžících ze 4. a 5. tříd.   

 
 

        

Maximální počet bodů je 120.           
  
  
  
  
  
  
 
 
 
 
 
 
 

 
Ing. Vaníčková Anna  

 

 

Závěrečná slohová práce devátých ročníků  

 
           Letošní deváťáci v závěru své školní docházky dostali nelehký úkol. 

V rámci hodin českého jazyka, konkrétně slohu, měli napsat úvahu na dané 

téma. To si mohli vybrat z pěti možností. Jak si s tím poradili? Můžete posoudit 

sami na příkladech těch nejzdařilejších z nich.   

  

Co ve vás vyvolávají tyto obrazce?   

     

Co ve mně vyvolávají tyto obrazce? V někom mohou vyvolávat třeba jen 

čáry a linky, ale když se na ně díváte déle a zapojíte představivost, mohou 

vám toho ukázat mnohem víc. Ve mně osobně vyvolává první obrázek 

stereotyp a neustálé opakování. Druhý obrázek vypadá jako graf nebo jako 

  jméno  třída  body  

1.  Kamínová 
Ellen  

5.C  81  

2.   Skůrová 
Daniela  
Brouček 
Miroslav  

5.C  
5.B  

80   

3.   Telecká 
Tereza  

4.B  76  

4.  Bondar 
Monika  

5.C  72  

5.  Ducháč Jiří  
Březina Petr  
Schneiderová 
Klára  

5.B  
4.C  
4.C  

70  
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by mu kousek chyběl. Tuto úvahu bych si tedy dovolila rozdělit do dvou 

částí.   

V této první části bych chtěla rozvinout obrazec připomínající ulitu šneka 

nebo snad pružinu z gauče. Já se na tyto obrazce ovšem nebudu dívat jen 

z dálky. Podívám se na ně tak, aby ve mně vyvolaly nějaký pocit. Tady vidím 

stereotyp a opakování. Osobně ke stereotypu chovám zášť. Znamená pro 

mě, že se nic nezmění a vše zůstane nudné bez jakéhokoliv zážitku nebo 

prožití. Stereotypní věci jsou věci, které nikoho nebaví. Jen nedokáži 

pochopit lidi, kteří ve stereotypu žijí. Samozřejmě se nemohu na stereotypy 

dívat jen pesimisticky. Respektuji, že některým lidem to vyhovuje. Ve 

stereotypu je téměř nemožné se ztratit. Moje otázka ovšem zní „Co lidé 

dělají, když je jejich každodenní činnost zklame či přestane fungovat?“ 

Naplní je strach nebo snad adrenalin, touha po nové zkušenosti? Pokouší se 

lidé do stereotypů vrátit nebo zkouší nové cesty? Dle mého názoru se na 

tomto tématu a natož na odpovědích na mé otázky téměř není možné 

dohodnout či vymyslet kompromis.   

  

Když se ale podívám na obrazec, který vypadá jako graf nebo koláč, pro 

někoho třeba i Packman ze hry, uvědomím si, že lidé vidí věci různě i přes to, 

že jsme všichni stejného druhu, jsme lidé. To mě navádí na další myšlenku o 

tomto obrazci. „Jsme od sebe odlišní.“ I tento kruh je jiný od těch ostatních. 

Není úplný. Z mého pohledu není žádný člověk úplný. Každému něco chybí. 

Někomu láska, přátelství nebo domov a někomu zase peníze, zdraví či moc. 

Člověk nikdy nebude spokojený, protože i když bude mít „vše“, uvědomí si, 

že v honbě za vším ztratil to, co potřeboval nejvíc. Takto vidím tu plnou část 

obrazu. A co ta prázdná? Je to prázdnota anebo příležitost k doplnění 

něčeho, co mi chybí? Jde jen o správný úhel pohledu. Lidem na věcech 

nezáleží, dokud je buď neztrácí či je nevidí z jiného úhlu. Ano, i já sama bych 

chtěla vidět, po čem touží ostatní, nebo co jim naopak chybí. Bohužel to 

sám člověk bez pomoci dané osoby nezjistí.   

  

Já ovšem vím, že této úvaze už chybí jen závěr. Je to skvělé vypsat své 

vlastní myšlenky na papír. Jen se už nechce dát je někomu přečíst. Má 

myšlenka při tvoření této úvahy byla, aby se každý zamyslel nad tím, co mu 

vyhovuje a aby zjistil, co mu v životě chybí. Pokud si odpovíte, že vám nic 

nechybí a vše vyhovuje, raději se nad tou otázkou ani nezastavujte. Povede 

to k dohánění cílů, ale ztrátě velké části života a přátel a možná také k pádu 

do stereotypního života. Co v obrazcích vidíte vy?   

___  

___  

Při prvním pomyšlení, co napsat, nebo co popisovat, jsem byla ztracená. Po 

chvíli uvažování jsem si vybrala obrazec, který není úplný, stejně jako já. 
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Nemám tušení, co chci v životě dělat, kým chci být, nebo co chci dokázat. 

Nějaká část mě je už ucelená, stále je tu část, která je nejistá mou 

budoucností.   

  

Tento neúplný „graf“ může v lidech vyvolávat různé pocity. Může to být 

koláč, neúplnost, nebo cokoliv jiného, na co jsem nepřišla. Na části 

neúplnosti je vidět vyřízlý kus, který někdo vyndal. Zbyl tu kus kruhu, který je 

neúplný. Dle mého názoru se každý rodíme jako celek, nepoškozená duše. 

Každý ovšem někdy udělal chybu, tato chyba se stává částí, která je 

vyříznutá. Záleží na tom, kolik chyb uděláme. Poté co uděláme až příliš 

mnoho chyb, naše nepoškozené sebevědomí, duše, se stává poškozenou. 

Bojíme se udělat chyby, bojíme se, že když se chyba vyskytne, bude již 

poslední a fatální. Míra toho, jak moc chyb nás poškodí, je u každého jiná. 

Záleží na našem charakteru, prostě záleží na tom, jak jsem kdo citliví. Myslím 

si, že když už nezbyde nic, od čeho bychom mohli „ukrojit“, jsme na tom 

nejhůře, jak jen být můžeme. Jestli se stane, že už nic nezbyde, někteří končí 

svůj život.   

  

Nakonec bych ráda odpověděla na otázku, na kterou se snažím 

odpovědět. Co ve mně vyvolává tento obrazec? Vyvolává ve mně 

nedostatečnost, něco, čeho nemůžu dosáhnout, i když jsem blízko, ale stále 

tak daleko, stále nejsem v cíli. Také neúplnost, část, která zmizela. Zmizela a 

už se nevrátí.   

  

Co pro mě znamená přátelství nebo láska?  

Láska a přátelství. Rozdíly mezi nimi? Určité hranice? Dvě věci, které se řeší 

prakticky každý den, a i když si to možná neuvědomujeme, tak nějak to 

řešíme úplně všichni. Tohle téma jsem si vybrala proto, že většině lidí připadá 

jako jasné a jednoduché, ale já si to nemyslím. Naopak!  

Za mě je tohle téma jedno z nejsložitějších v našich životech….  

  

Když se nad těmito dvěma slovy zamyslím, vlastně nedokážu ani u sebe 

určit, co pro mě znamená více. Co je pro mě vlastně důležitější? Je mi jasné, 

že ze všech lidí na světě nás bude spoustu, co si na tuto otázku nedokáží 

odpovědět. Někomu je vzácnější přátelství, protože má někoho, kdo s ním 

bude v každé situaci a bude takovou tou vrbou, které se můžete se vší svěřit 

či vyplakat, když vás láska zklame. Ale už i tohle musí být projev lásky. Tím si 

dáváte navzájem najevo, jak moc důležití pro sebe jste, jak moc pro sebe 

znamenáte. I tohle je podle mě láska. Obecně láska je zajímavý pojem, 

protože pro každého značí něco jiného. Pro někoho pocit bezpečí, slova 

útěchy, fyzický kontakt…. K lásce patří slovo milování, které si každý vybaví 

podle svého, právě už toto o člověku vypovídá, co od lásky očekává.   
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O lásce se tvrdí mnoho, ale co z toho je tedy pravda? Někteří tvrdí, že je 

nejkrásnějším citem v lidském životě, zároveň se ale může změnit v nejhorší 

pocit, když nás naše láska opustí. Každý ji hledá někde jinde. Nemusí to být 

ani k partnerovi či partnerce, dá se nalézt v čemkoliv. Části lidem stačí láska 

z již zmiňovaného přátelství, jiným není naopak dost. Je to možná to, co 

nejedno nerozlučné přátelství rozbilo? To, když přátelství přeroste v něco 

víc? Často se stává, že cestu dvou nejlepších přátel, kteří by spolu oceán 

přepluli, rozbije láska jednoho z nich. Jednoduše přijde někdo třetí, a to je 

vždycky problém … Najednou pro světlo vašich dnů přestáváte být celým 

světem a otěže společně s tímto titulem převezme někdo jiný. Náhle nás 

přepadne pocit, jako by se všechna láska z přátelství vytratila, ale až později 

pochopíme, že to nebyl jen pocit….Přátelství je momentálně méně 

potřebné a přesouvá se na vedlejší kolej. Přitom pravý kamarád vaši lásku 

zachová, neuteče nikam pryč. To je ta podstata přátelství. Být tu za každé 

situace!  

  

V dnešní době je to všechno opravdu složité. Najít pravého kamaráda je 

náročné, stejně tak partnera. U obou je důležitá důvěra a porozumění. Dříve 

vše znamenalo více a fráze „miluju tě“ se používala převážně tehdy, kdy jste 

měli toho člověka opravdu rádi. Moc bych si přála jednou najít někoho, kdo 

pochopí, co od lásky očekávám a jak vzácný i polibek je. Že pohlédnutí do 

očí a objetí ve chvílích, kdy budu potřebovat cítit bezpečí a pocit jistoty je 

to nejvíce. Být si naprostou oporou, mít se rádi v dobrém i zlém. Čelit 

společně problémům a proplouvat spolu životem – ŠŤASTNĚ. Každému bych 

přála, aby si ve své hlavě nad tímto udělal jasno a uvědomil si pomíjivost 

okamžiků. Naslouchat druhým. Vytvářet si vzácné momenty, díky kterým 

poznáte, zda-li jste se správnou sobou přesně tam, kde máte být….  

_____  

____  

Co pro mě znamená přátelství?  

Každý z nás potká v životě spoustu pravých přátel, ale i dost těch 

nepravých. Ať už tu ztracenou duši najdeme v dětství, či ve stáří, vždy by to 

měla být osoba, na kterou se dá spolehnout. Přátelství nemusí vzniknout jen 

mezi lidmi, ale i mezi člověkem a zvířetem.   

  

Co je tedy to přátelství? Každý z nás to vnímá trošku jinak, takže se to bude u 

každého lišit, ale tady je můj názor. Myslím, že se to dá vyjádřit docela 

jednoduše, například několika slovy: mít rád, nezradit, nelhat…. takzvaně 

nevrazit dýku druhému do zad. Přátelé většinou hledáme mezi lidmi se 

stejnými zájmy nebo zkušenostmi. Jde o to najít někoho, před kterým 

dokážeme být sami sebou a na koho se můžeme spolehnout, svěřit se mu se 
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všemi problémy a věřit mu. Užívat si s takovým člověkem zážitky nebo jen 

malé, ale vtipné momenty. Nezáleží jen na tom, co se děje nám, ale i 

našemu kamarádovi. Je důležité si mezi přáteli navzájem pomáhat.   

  

Mezi zvířaty také můžeme naleznout nezapomenutelné přátelství. 

Samozřejmě, že je to lehčí, protože nedokážeme společně komunikovat tak, 

jak s lidmi. Často nerozumíme tomu, proč se zrovna tak chovají a co vlastně 

chtějí. Myslím ale, že někdy jsou jejich emoce viditelnější než u lidí.   

  

U pravých přátel je normální, když se někdy za čas pohádáme. Bohužel jsou 

zde lidé, kteří se jako naši přátelé jen tváří, ale ve skutečnosti s vámi chtějí 

jen manipulovat, hrát si s vámi a využívat. Stává se, že si s člověkem, který je 

zábavný, milý, rozumíme, ale po nějakém čase zjistíme, že to bylo jen 

přetvařování. Manipulátoři vám postupně dávají takzvaně vypít jejich 

jedovatý nápoj, aby z vás vzali to nejlepší. Většinou si lidé toho ani 

nevšimnou, což je na tom to smutné. Proto je možná někdy těžké najít 

opravdové přátelé kvůli důvěře.   

  

Zkusili jste si někdy představit celý život bez přátel? Vím, že je to nereálné, ale 

náš život by byl hrozně prázdný. Nebylo by nic jiného než práce, jídlo, 

spánek. Proto si musíme vážit každého sebemenšího přátelství, které se nám 

třeba nezdá až tak důležité.  

 
Vybrala Mgr. Šárka Slavíková  

  
 

5. B na výstavě v muzeu  

      Předposlední květnový den se třída 5. B vydala do slánského muzea na 

výstavu děl významného českého umělce pana Vojtěcha Kubašty. Po 

milém přivítání od paní průvodkyně jsme svižně vyšlápli schody do druhého 

patra a tam už na nás čekaly pestrobarevné knihy, pohlednice, plakáty a 

spousty dalších děl. Byli jsme také první školní skupina, která výstavu 

navštívila!      

      Od paní průvodkyně jsme se dozvěděli spoustu zajímavých informací 

nejen z uměleckého, ale i soukromého života pana Kubašty. Je velká škoda, 

že se o něm neví víc. Možná jste si někteří z vás hráli s dřevěnými kostkami 

s pohádkovými motivy (jako já) nebo četli knihu UŽ VÍM PROČ (jako někteří 
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páťáci) s jeho ilustracemi, a ani jste nevěděli, že jsou od něho, protože jeho 

jméno nebylo téměř nikde uváděno!  

      Děti měly také možnost vytvořit si 3D díla, kterými byl pan Kubašta 

proslulý pravděpodobně více ve světě než ve své domovině.  Hodinka 

utekla jak voda a my museli zase zpět do školy. Výstavu doporučuje 21 

páťáků z jednadvaceti.       

  

Mgr. Katka Chlupová, třídní učitelka 5. B  

 

Květen  

         Když takhle chodíte po tom našem městě, všímáte si, co se děje 

s přírodou kolem? Nebo jen jezdíte autem sem a tam, protože na víc 

nemáte čas?  

          Žáci 3.D vyrazili do okolí školy prozkoumat, jak se svět na jaře mění a 

co příroda dokáže. Které kytky nebo keře zrovna kvetou.  Samozřejmě 

musíme postupně zjistit, jak se která ta rostlina jmenuje. Jinými slovy: Zatím 

poznáme jen pampelišku a sedmikrásku.       
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Petr Mervart, Tomáš Mösner, Filip Mrzílek, 3.D  

 

Exkurze  5. A  v NKT Kladno  

           28. 4. navštívily děti z 5. A kladenský podnik NKT.  Spolu se 3 průvodci 

procházely výrobní halou a na vlastní oči viděly, co obnáší těžká práce 

v provozu a jak samotné výrobky (kabely) vznikají. Díky skvělé prezentaci se 

též dověděly něco více o historii samotného podniku i to, kde všude jsou 

kabely na světě zapotřebí.  Uvědomily si, jak moc důležitou funkci v našem 

živote mají. Exkurze byla velmi pěkně připravena. Děti neodcházely jen 

s novými poznatky, ale i plnými žaludky. Podnik pro ně připravil i sladké 

pohoštění       
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        Velké poděkování patří panu Červenkovi, který děti pozval a velmi 

odborně se jim věnoval.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Lenka Hamplová  
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Exkurze žáků 9. ročníků na slánskou hvězdárnu 

         Dne 24. 5. se žáci 9. ročníků zúčastnili exkurze do slánské hvězdárny. 

Měli tak možnost si rozšířit znalosti v předmětu fyzika, kde zrovna probírali 

zajímavé téma o vesmíru. Žáci měli možnost shlédnout film o vzdáleném i 

blízkém vesmíru. Nedílnou součástí byla návštěva kopule s hvězdářským 

dalekohledem, kde paní průvodkyně Eliška Waldmannová ukázala žákům, 

jak se provádí pozorování kosmických objektů a ochotně odpovídala na 

zvědavé otázky žáků.   

 

        

 

 

 

 

 

 

  

 
 

Ing. Vladislav Korf 
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Atletická miniolympiáda 2023  

           OSTROV – středisko volného času Slaný s podporou královského města 

Slaný zorganizovalo ve čtvrtek 18. 5. 2023 atletickou miniolympiádu pro žáky 

1. stupně základních škol. Soutěže se zúčastnili závodníci ze slánských škol, 

ale i mladší žáci z Kvílic a Zlonic. Soutěžící závodili ve dvou kategoriích 1. – 3. 

třídy a 4. – 5. třídy ve čtyřech disciplínách (běh 50 m, běh 400 m, skok daleký 

a hod kriketovým míčkem).   

Výsledky našich žáků:  

Kategorie chlapci 1. – 3. třída:  

         V běhu na 50 metrů se všichni čtyři naši sportovci probojovali nejdřív do 

semifinále a poté i do finálového rozběhu, kde skončili na bedně všichni. 

Zvítězil Jakub Brejcha před Jakubem Soudkem, o třetí místo se podělili Viktor 

Milutinovič a Marek Štulík. V běhu na 400 metrů obsadil Filip Janda třetí a 

Alex Balla čtvrté místo. Ve skoku dalekém zvítězil Jakub Brejcha výkonem 

370 cm, na druhém místě skončil Jakub Soudek. Štěpán Masák hodil 

kriketovým míčkem za hranici 36 metrů a v této kategorii zvítězil.   

 

Kategorie dívky 1. – 3. třída:   

       V běhu na 50 m všechny naše mladší závodnice postoupili do 

semifinále. Ve finálovém rozběhu obsadila Anna Roubková třetí a Karin 

Rezlerová čtvrtou příčku. Běh na 400 m se mladším dívkám opravdu povedl, 

o 1. místo se podělily Karin Rezlerová a Svobodová Kateřina, hned za nimi 

doběhla Viktorie Jankásková a na čtvrtém místě skončila Lucie Ducháčová. 

Ve skoku dalekém skončila naše děvčata těsně za stupni vítězů. Nikol 

Šímová v hodu kriketovým míčkem atakovala hranici 25 metrů a zvítězila. Na 

3. místě skončila Karolína Skůrová a Viktorie Jankásková.  
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Kategorie chlapci 4. – 5. třída:  

        V běhu na 400 m obsadil 2. místo Tadeáš Lacina. Ve skoku dalekém se 

Jiří Vorlíček umístil také na druhém místě. Kriketový míček hodil nejdál a 

v této kategorii zvítězil Milan Skryja výkonem 47,50 metrů. Na druhém místě 

skončil Tadeáš Lacina.   

 

Kategorie dívky 4. – 5. třída:  

        Běh na 50 metrů se povedl Kláře Vaňkové, která se probojovala až do 

finálového rozběhu a obsadila 3. místo. V běhu na 400 metrů Nela Němcová 

skončila na 4. místě. Ve skoku dalekém se Adriana Kozelková umístila těsně 

za stupni vítězů. Nejlepší disciplínou děvčat 4. a 5. tříd byl hod kriketovým 

míčkem. Zvítězila Magdaléna Tůmová před Anetou Roháčovou a Nelou 

Náprstkovou.   

        Diváci na tribunách si určitě užili perfektní podívanou a sportovci ocenili 

hlasité povzbuzování, zejména při běžeckých disciplínách. Všichni naši 

sportovci podali skvělé výkony. Vítězům gratulujeme a děkujeme za 

výbornou reprezentaci školy.   

Ing. Anna Vaníčková  
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     Ing. Anna Vaníčková  

 

Krajské finále OVOV  

 
V úterý 2.5. se na slánském stadionu konalo 

krajské finále Odznaku všestrannosti olympijských 

vítězů. Do tohoto kola postoupily školy, které prošly 

přes kola okresní. Závodit přijelo dohromady 17 škol 

a celkově téměř 250 dětí, a to jak ve družstvu, tak za 

jednotlivce.   

Závodilo se celkem v 6 disciplínách: běh na 60 

m, skok daleký, hod míčkem, 2 minuty shyby na 

šikmé lavici, 2 minuty sedy-lehy a poslední disciplínou byl výběr mezi 

driblingem na 10 m 2 minuty a během na 1000 m.  

Naše družstvo se v průběhu soutěže pohybovalo kolem pátého místa, 

ale na “bednu” moc bodů nechybělo. Nakonec díky výbornému driblingu 
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našich reprezentantů jsme se vyšplhali v poslední disciplíně až na třetí místo 

a tím se přiblížili naději na postup do republikového finále v Brně. Budeme 

tedy napjatě čekat, zda se díky bodům probojujeme až na vysněný 

vrcholný závod.   

V jednotlivcích jsme měli také hojné zastoupení. Naprosto suverénně 

prošel celým závodem Jakub Brejcha, který vyhrál téměř všechny 

jednotlivé disciplíny a s drtivým náskokem vystoupal na nejvyšší stupínek. 

Tím si Kuba vysloužil přímý postup na republikové finále. Dalším závodníkem 

byl Ondřej Rigoci, který skončil na pěkném 6. místě. Z děvčat nás 

reprezentovala Karin Rezlerová a Nelly Jabůrková, Karin obsadila 5. místo a 

Nelly jen těsně unikly stupně vítězů a skončila na 4. místě.   

Za reprezentaci školy děkujeme těmto žákům a žákyním: Kateřina 

Hermannová, Agáta Vaiglová, Nikola Mervartová, Hanka Adlerová, 

Tadeáš Brejcha, Tomáš Novák, Jakub Angr, Dominik Lavička, Jakub 

Brejcha, Nelly Jabůrková, Ondřej Rigoci.  

Také děkujeme všem ostatní, kteří se podíleli na organizaci celého 

závodu.   
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Mgr. Radek Hykeš a Pavel Štechmüller, učitelé TV  

 

Pohár rozhlasu III. a IV. kategorie  
 

V úterý 9.5. a ve čtvrtek 11.5. se odehrála okresní kola atletického 

meetingu s názvem Pohár rozhlasu s Českou spořitelnou. Jako tradičně se 

závod uskutečnil na atletickém stadionu v Kladně.   

Závod se skládal z těchto disciplín: běh na 60 m, skok daleký, skok 

vysoký, vrh koulí/hod kriketovým míčkem, štafetový běh 4x60 m a 

vytrvalostní běh (600 m, 800 m, 1000 m, 1500 m). Soutěže se zúčastnily 

kategorie IV. (8. – 9. ročníky) a kategorie III. (6. – 7. ročníky).   

Ve starší kategorii se více dařilo chlapcům, kterým těsně unikl postup 

do krajského finále a skončili druzí. Děvčata ale o moc nezaostávala. 

Vystoupala na stupínek nejnižší a brala bronzové medaile.   
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Kategorii mladší postihla bohužel velká marodka a do Kladna odjel 

náš výběr oslaben. Nicméně naši žáci zabojovali, a nakonec z toho bylo 

důstojné 9. místo pro chlapce i dívky z celkových 15 škol.  

Za reprezentaci školy děkuji všem žákům!  

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Radek Hykeš, učitel TV  

  

 

Krajské finále McDonald´s Cupu 

         Finále krajského kola Mc Donald´s Cupu ve Vlašimi se naše škola 

zúčastnila v obou kategoriích. Velký úspěch se povedl mladší kategorii 3. 

tříd, kterým o kousek utekl postup na finále republiky a skončili na 2. místě. 

Starší kategorie 4. - 5. tříd obhájila 4. místo z minulého roku.  

         Individuální ceny si odnesli hned dva naši hráči. Nejrychlejší gól turnaje 

dal a zároveň nejlepším střelcem se stal Jakub Brejcha, titul nejlepšího 

hráče turnaje si odnesl Viktor Milutinovič, oba za mladší kategorii.   

         Sestava 4. - 5. ročník: Hamza Uzel, Rigoci, Hunal, Habada, Roll, Kubát, 

Lacina, Hora, Kapusta   
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Sestava 1. - 3. ročník: Kuliha, Brejcha, Milutinovič, Balla, Kubenka, Janda, 

Šmarda, Majer, Duchoslav  

       Klukům děkujeme za skvělou reprezentaci naší školy   

 

  
  
  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Pavel Štechmüller  
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Krajské finále ve vybíjené 

        Dne 16.5. 2023 se chlapci a dívky naší školy zúčastnili krajského finále 

ve vybíjené v Benešově. Atmosféra byla úžasná. 12 týmů zápasilo o postup 

na republikové finále, které se bude konat v Liberci. Všechny týmy byly 

tentokrát opravdu skvěle připravené a všichni chlapci a dívky bojovali ze 

všech svých sil. Opravdu tentokráte záleželo hlavně na štěstí. Naše družstvo 

se umístilo na osmém místě a postup na republiku bohužel 

nevybojovalo.  Ale i přes neúspěch jsme si všichni krajské kolo skvěle užili a 

už nyní se těšíme na další turnaje.   

 

    
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hanka Beránková  

 

 

 


